

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-01-02-01]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 20, 2001 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 20 avril 2001 à 13 h 30 dans salle du sénat, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

J. Alcock
P. Bourdin
M. Feliciano
R. Gill
M. Kant
M. Lesage
E. Mahant
D. Mazzeo
G. Moyal
E. Raventós-Pons
J. Schaeffner
D. Simeoni
S. Ziaian

F. Boudreau
D. Clipsham (Chair)
C. Fraser
J.-C. Jaubert
P.-P. Karch
L. Lewin
L. Marsden (President)
K. McRoberts
E. O'Hara
S. Roussel
S. Schoenfeld
J. Van Huyen

J.-C. Bouhénic
J. Drexler
I. Gentles
S. Kampf
S. Kirschbaum
C. Lowe
I. Martin
F. Mougeon
S. Olsen
E. Roventa
C. Silva
B. Wilson

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

The Chair welcomed President Marsden who will be making a presentation on the Restructuring Ontario Universities. He then made an announcement on the possibility of a May meeting of Council on Friday, May 25, 2001 at 1:30 p.m. Council **approved** the date as proposed should a meeting be necessary.

2. Minutes of the previous meeting

- **March 23, 2001 – FC-00-01-58**

The minutes were **approved**.
(Kirschbaum/Jaubert)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

Le président souhaite la bienvenue à la présidente qui fera une présentation sur la restructuration des universités en Ontario. Il annonce ensuite la possibilité d'une séance du Conseil le vendredi 25 mai 2001 à 13h 30. Le Conseil **approuve** la date proposée pour une réunion si nécessaire.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **23 mars 2001 – FC-00-01-58**

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Kirschbaum/Jaubert)

3. Matters arising from the minutes

There were none.

4. Inquiries and Communications

▪ President's Remarks

In her opening statement, President Marsden noted the very difficult time the University had been through this year. However, she was very pleased by the wonderful changes on the Glendon campus and congratulated the Principal and all those who worked hard to make this happen. She noted the Board of Governors' appreciation of Glendon's positive accomplishments during the past few months. She also mentioned that the recipient of the President's scholarship had showed great interest in studying at Glendon.

President Marsden then introduced the main reason of her visit to Glendon Faculty Council: The Restructuring of Ontario's Universities. She circulated a two-page document on the issue and underlined that the document was a "draft" for the information of Council members only and not to be widely circulated. She walked through the changes in government tuition and OSAP, the changes in provincial operating grants and policies for the years 1993 to 2001. She gave a graphical analysis of the provincial operating grants and the tuition fee revenue for 1987/88 to 2000/01, as well as a comparison of the operating expenditures for universities versus other Ontario public sectors.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques de la présidente

Dans son introduction la présidente mentionne la période difficile qu'a vécue l'université tout entière cette année. Toutefois, elle souligne avec plaisir les changements merveilleux intervenus au campus Glendon et félicite le principal et tous ceux qui ont travaillé fort pour obtenir ces changements. Elle note que le Conseil d'administration apprécie les progrès accomplis par Glendon lors des mois écoulés. Elle mentionne aussi que le récipiendaire de la bourse d'étude de la présidente s'est montré très désireux de suivre ses études à Glendon.

La présidente Marsden présente ensuite la raison principale de sa visite au Conseil de la faculté de Glendon : la restructuration des universités en Ontario. Elle distribue un document de deux pages sur la question, et souligne que ce document est une ébauche présentée à titre d'information, réservé aux membres du Conseil seulement. Elle passe en revue les changements intervenus dans les frais de scolarités approuvés par le gouvernement, dans les prêts RAFEO, dans les subventions et les règlements intervenus de 1993 à 2001. Elle présente un tableau de l'évolution des subventions gouvernementales et des frais de scolarité depuis l'année 1987 jusqu'à 2001, ainsi que de l'évolution des frais de fonctionnement des universités comparés aux autres secteurs publics de l'Ontario.

The President also spoke on the implications for restructuring, York's immediate challenges (Bill 132; Portals and Pathways and Double Cohort and Demographic Growth), its recent planning initiatives and finally the 1999-2002 key objectives for the achievement of York's strategic academic plan. She observed that like every Ontario University, York University will have to make cuts; these will affect academic and non-academic units. She noted that once the Ontario budget is delivered in May, we will get a clearer picture of the funding for 2001-2002.

The President then entertained a few questions from members of Council.

The Chair then thanked the President for her presentation.

- Principal's Remarks

The Principal underlined the great success of the "Journée internationale de la francophonie" as well as the International Studies Symposium and thanked all those who contributed.

He announced the recent exchange agreement signed with the Université Laval. He also noted a 13% increase in the OAC applications.

The Principal then introduced the documents he made available at the door: Glendon Master Plan Principles and Objectives. He invited members to read the documents and to submit their comments as soon as possible.

L. Lewin also announced that Erin O'Hara had been elected this year's valedictorian for the spring convocation.

La présidente parle aussi des conséquences de la restructuration, des questions immédiates auxquelles York doit faire face (Loi 132 ; bâtiments, double cohorte, croissance démographique), des récentes initiatives de planification et finalement des objectifs à atteindre fixés par le plan académique. Elle indique que, comme toutes les autres universités en Ontario, l'Université York devra faire des réductions dans les budgets de ses unités universitaires et administratives. Elle indique qu'aussitôt après l'annonce du budget de l'Ontario, en mai, on devrait avoir plus de précision en ce qui concerne les fonds disponibles pour 2001-2002.

La présidente répond ensuite à quelques questions des membres du Conseil.

Le président remercie ensuite la présidente pour sa présentation.

- Remarques du principal

Le principal souligne le grand succès de la Journée internationale de la francophonie ainsi que de celui du symposium annuel des études internationales. Il remercie tous ceux qui y ont contribué.

Il annonce l'accord d'échange signé récemment avec l'Université Laval. Il mentionne aussi une augmentation de 13% dans les demandes d'inscription des élèves du CPO.

Le principal présente ensuite les documents qu'il a déposés à la porte : « Plan directeur de Glendon Principes et objectifs ». Il invite les membres à les lire et à envoyer leurs commentaires aussitôt que possible.

L. Lewin annonce aussi que Erin O'Hara a été élue comme oratrice du discours d'adieu à la cérémonie de remise des diplômes du printemps.

5. Reports from Standing Committees

(a) **Curriculum**

J.-C. Jaubert of the Curriculum Committee presented the submissions received from the following units and they were all **approved**.

- Drama Studies - [FC-00-01-59] (Jaubert/Karch)
- Philosophy – [FC-00-01-60] (Jaubert/Moyal)

(b) **Nominations Committee**

The report contained in document FC-00-01-61 from the Nominations Committee was presented.

Several names were added to the list and the nominations were then closed on a motion by Moyal and Bourdin. The following were acclaimed:

Chair of Council: Anthony Hopkins

CASTL: Margarita Feliciano and Daniel Simeoni

Committee on Enrolments: Stephane Roussel

Petitions Committee: Anne McGaughey and Josée Rivest

Tenure and Promotions Committee: Mariana Kant

5. Rapports des comités permanents

(a) **Comité des programmes**

J.-C. Jaubert, membre du comité des programmes, présente les soumissions en provenance des départements suivants. Elles sont toutes **approuvées**.

- Études d'art dramatique – [FC-00-01-59] (Jaubert/Karch)
- Philosophie – [FC-00-01-60] (Jaubert/Moyal)

(b) **Comité de mises en candidature**

Le rapport contenu dans le document FC-00-01-61 est présenté par le comité.

Plusieurs noms sont ajoutés à la liste et on déclare close la période de mise en candidature (Moyal/Bourdin). Les personnes suivantes sont élues :

Président du Conseil : Anthony Hopkins

CNAP : Margarita Feliciano et Daniel Simeoni

Comité chargé du recrutement : Stephane Roussel

Comité des pétitions : Anne McGaughey et Josée Rivest

Comité de promotion et permanence : Mariana Kant

Glendon Senators: E. Roventa was added to the list of nominees. It was noted that ballots would be sent out in the next few days to elect the 3 Glendon Senators for 2001-2004. For the Contract Faculty it was noted that the call for nominations and election would be held in September 2001.

Sénateurs de Glendon : E. Roventa est ajouté à liste des candidats. Les bulletins de vote pour élire les 3 sénateurs pour l'année 2001-2004 seront envoyés dans les jours à venir. Pour les professeurs contractuels, les mises en candidature et les élections auront lieu en septembre 2001.

(c) **Policy and Planning Committee**

There was no report.

(c) **Comité de direction et planification**

Il n'y a pas de rapport.

6. **New Business**

There was none

6. **Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

7. **Adjournment**

The meeting adjourned at 3:20 p.m.

7. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 20.